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Από το υπ’ αριθ. 3/2012 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 81/2012                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση πρωτοκόλλου προσωρινής και οριστικής 
παραλαβής του έργου «Κατασκευή ταμιευτήρα και 
υδατοδεξαμενής για άρδευση στο Δ.Δ. Δασκίου» (Α.Μ. 
199/2009 ΤΥΔΚ του πρώην Δήμου Μακεδονίδος).  

 
         Σήμερα 6 Φεβρουαρίου του έτους 2012 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 18:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 2-2-2012 γραπτή πρόσκληση 
του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών 
Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και 
στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 
3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα 37 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Κ. 
Βοργιαζίδης, 13)Ν. Μωυσιάδης, 14)Χ. Κούτρας, 15)Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, 16)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 17)Α. Καγκελίδης, 
18)Μ. Παπαϊωνάννου, 19)Θ. Κορωνάς, 20)Γ. Κάκαρης, 21)Β. 
Παπαδόπουλος, 22)Κ. Κουτσαντάς, 23)Λ. Τσαβδαρίδης, 24)Α. 
Νεστορόπουλος, 25)Α. Γκαμπέσης, 26)Κ. Κοστογλίδου, 27)Α. 
Βεσυρόπουλος, 28)Β. Γιαννουλάκης, 29)Χ. Τσιούντας, 30)Ε. 
Γουναράς, 31)Γ. Σουμπέκας, 32)Κ. Παναγιωτίδης, 33)Α. 
Παπαδόπουλος, 34)Σ. Κουμτσίδης, 35)Ι. Σοφρόνωφ, 36)Γ. 
Μελιόπουλος, 37)Χ. Σαββαΐδου. 

Λ.Πουλασουχίδης, Π.Τσαπαρόπουλος, 
Κ. Συμεωνίδης, Δ. Γκέκα. 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Παρών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Ι. Λιάτσου, Ν. Αγγέλου.  

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Σ. Μισοκέφαλος, Α. Ορφανίδου, Γ. Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Σ. 
Κρομμύδας, Α. Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Η. Μπατσαράς, Σ. 
Ρίσσου, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. 
Τέτος, Η. Σοφιανίδης, Ε. Εμμανουηλίδης 
 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση αποχώρησε ο κ. Μ.Σουμελίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 55/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Ν.Τσιαμήτρος και Κ.Παναγιωτίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 56/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Κάκαρης, Τ.Χατζηαθανασίου, Α.Γκαμπέσης και 
Β.Σταυροπούλου. 
4) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 57/2012 απόφασης προσήλθε η κ. Β. Σταυροπούλου. 
5) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 60/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Κ.Παναγιωτίδης, Γ.Κάκαρης και αποχώρησαν οι κ.κ. Σ.Κουμτσίδης 
και Γ.Σουμπέκας. 
6) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 63/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Α.Γκαμπέσης και Σ.Κουμτσίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 65/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Λαζαρίδης και Ε.Γουναράς και προσήλθε ο κ. Α.Καγκελίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 66/2012 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ν.Τσιαμήτρος, Ε.Γουναράς και Τ.Χατζηαθανασίου και αποχώρησε 
ο κ. Γ.Κάκαρης. 
9) Κατά τη συζήτηση του πρακτικού μεταξύ των θεμάτων 67 και 68/2012 προσήλθε ο κ Α. Λαζαρίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 74/2012 απόφασης αποχώρησε η κ. Κ.Κοστογλίδου. 
11) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 77/2012 απόφασης προσήλθε η κ. Κ.Κοστογλίδου. 
12) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 81/2012 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. Παναγιωτίδης, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Κάκαρης, Σ. 
Κουμτσίδης, Χ.Τσιούντας, Α.Γκαμπέσης, Κ.Παναγιωτίδης. 



 
 
 

 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 25ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 

έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 27-1-2012 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη,  που έχει ως εξής: 

Σας γνωρίζουμε ότι στο Τεχνικό Πρόγραμμα και στον Προϋπολογισμό του 
πρώην  Δήμου Μακεδονίδος για το έτος 2010 ήταν γραμμένο στον Κ.Α. 30.7312.10 
και το έργο «Κατασκευή ταμιευτήρα και υδατοδεξαμενής για άρδευση στο Δ.Δ. 
Δασκίου» με  Α.Μ. 199/2009 ΤΥΔΚ  που ανατέθηκε στον κ. Κωνσταντίνο Ιωάννου, 
μετά από τακτικό μειοδοτικό διαγωνισμό   και συμβατική δαπάνη  264.369,74 €.( με 
ΦΠΑ). Το έργο χρηματοδοτείται από το πρόγραμμα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ 
ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ»  του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων με Κωδ. 
Έργου : 321/65 της ΣΑ 282/8. Το εν λόγω έργο είναι εγγεγραμμένο  στο Τεχνικό 
Πρόγραμμα και στον προϋπολογισμό του Δήμου Βέροιας για το έτος 2011 στον Κ.Α. 
30.7326.033. 

Με το 1902/14-7-2010 έγγραφο του Δασαρχείου Βέροιας, ενημερώθηκε ο 
Δήμος Μακεδονίδος , ότι ο ανάδοχος δεν πρέπει να αρχίσει τις εργασίες  κατασκευής 
του έργου αν δεν λυθεί το θέμα της απρόσκοπτης λειτουργίας του δασόδρομου,  
τμήμα του οποίου κατακλύζεται  μετά την κατασκευή του ταμιευτήρα. 

Για τον ανωτέρω λόγο, με το 6049/4-8-2010 έγγραφο της,  η  επιβλέπουσα 
Υπηρεσία (ΤΥΔΚ) έδωσε εντολή στον ανάδοχο, να μη προβεί σε οποιαδήποτε 
ενέργεια μέχρι την διευθέτηση των προβλημάτων. 

Επειδή παρήλθε το απαραίτητο χρονικό διάστημα, που προβλέπεται από την 
νομοθεσία, (χρονικό διάστημα μεγαλύτερο των τριών (3) μηνών) χωρίς να γίνει 
έναρξη εργασιών, με την  από 21-2-2011 αίτηση του, ο ανάδοχος ζήτησε την  
διάλυση της σύμβασης του ανωτέρω έργου με υπαιτιότητά του φορέα κατασκευής 
του έργου (πρώην Δήμο Μακεδονίδος και νυν Δήμο Βέροιας ),  που κοινοποιήθηκε 
στον Δήμο Βέροιας μέσω Δικαστικού Επιμελητή. 

Κατόπιν των ανωτέρω και επειδή πληρούνται  όλοι οι όροι που προβλέπονται 
στην νομοθεσία εκτέλεσης δημοσίων έργων, με την 7859/20-4-2011 απόφαση 
Διευθυντού Τεχνικού και Πολεοδομίας του Δήμου Βέροιας, αποφασίστηκε η διάλυση 
της εργολαβίας του ανωτέρω έργου. 

Έπειτα από  σχετική αίτηση  του αναδόχου για προσωρινή και οριστική 
παραλαβή του έργου, συγκροτήθηκε η επιτροπή παραλαβής με την 4788/7-6-2011  
απόφαση του Γενικού Γραμματέα Αποκεντρωμένης Διοίκησης Μακεδονίας Θράκης, 
η οποία προέβη στην παραλαβή του έργου στις 4/ 7 /2011. 
          Ο ανάδοχος  με την από 21-6-2011 σχετική αίτηση, πρότεινε  να καθοριστεί 
ποσοστό αποζημίωσης για το τεκμαιρόμενο  όφελος καθώς και αποζημίωση για τα 
έξοδα που έχουν πραγματοποιηθεί,  σύμφωνα με το άρθρο 64 του Ν. 3669/2008. 
          Η επιτροπή παραλαβής παρέλαβε ομόφωνα το έργο με μηδενικές εργασίες και  
κατά πλειοψηφία πρότεινε όπως το ποσοστό αποζημίωσης για το τεκμαιρόμενο  
όφελος, ανέλθει σε 3% και το  ύψος  της προτεινόμενης αποζημίωσης υπολογίσθηκε 
στο ποσό των  4.845,76€. 
         Επειδή δε, ο ανάδοχος του έργου κ. Κων/νος Ιωάννου παρόλο που ήταν παρών 
καθ’ όλη   την διάρκεια της συνεδρίασης της επιτροπής,  αρνήθηκε  να υπογράψει το  
πρωτόκολλο παραλαβής και αποχώρησε, σύμφωνα με την παρ. 5 του άρθρου 73 του 
Ν. 3669/08 το πρωτόκολλο επιδόθηκε   στον ανάδοχο με δικαστικό επιμελητή στις 
14-7-2011  ( 5514/11  έκθεσης επίδοσης δικαστικού επιμελητή). 
          Σύμφωνα με την παράγραφο 5 του άρθρου 73 του Ν. 3669/08 το πρωτόκολλο 
θεωρείται πράξη της Διευθύνουσας Υπηρεσίας και κατά αυτού δύναται να ασκηθεί 
ένταση σύμφωνα με την παράγραφο 1 του άρθρου 76 του Ν. 3669/08  (ήτοι εντός 15 
ημερών από την ημερομηνία επίδοσης του εγγράφου). 
          Στις 28-7-201, εμπρόθεσμα, ο ανάδοχος κατέθεσε ένσταση κατά του 
πρωτοκόλλου προσωρινής και οριστικής παραλαβής  και ζητά (για τους λόγους που 
αναφέρονται σε αυτή) την τροποποίησή του, ζητώντας αποζημίωση για απώλεια 



τεκμαιρόμενου οφέλους (216.367,15-0,00)*0,75*3%=4845,70€ και έξοδα που έγιναν 
από μέρους του άλλα 9.539,40€  ήτοι συνολικά 14.385,10€. 
            Στο άρθρο 64 του Ν. 3669/2008 προβλέπεται αποζημίωση αναδόχου λόγω 
διάλυσης  της σύμβασης α) για την αξία των υλικών που έχουν προσκομισθεί ή 
βρίσκονται στο στάδιο παραγωγής ή προμήθειας β)για την αξία του αναπόσβεστου  
μέρους των εγκαταστάσεων και γ) αποζημίωση για   τεκμαιρόμενο όφελος που δεν 
μπορεί να είναι μεγαλύτερη του 5%  αλλά,  όχι για έξοδα που έχουν γίνει. 
            Για τους ανωτέρω λόγους και επειδή δεν προκομίσθηκαν  υλικά ούτε 
βρίσκονται σε στάδιο παραγωγής ή προμήθειας , ούτε έχουν γίνει εγκαταστάσεις,  ο 
ανάδοχος δικαιούται μόνο  αποζημίωση για   τεκμαιρόμενο όφελος που δεν μπορεί να 
είναι μεγαλύτερη του 5%.   
         Σύμφωνα δε  με τις διατάξεις των  άρθρων  73 και 75 του Ν. 3669/2008 η 
παραλαβή του έργου ολοκληρώνεται με την έγκριση του πρωτοκόλλου από το 
Δημοτικό Συμβούλιο (προϊσταμένη  αρχή) , το δε ποσό της αποζημίωσης προτείνεται 
από την επιτροπή παραλαβής , πλην όμως καθορίζεται με απόφαση της προϊσταμένης 
αρχής κατά την έγκριση του πρωτοκόλλου παραλαβής (παράγραφος 2 του άρθρου 64 
του Ν. 3669/2008). 
 Στις 28-7-2011 ο ανάδοχος κατέθεσε ένσταση, κατά του πρωτοκόλλου 
προσωρινής και οριστικής παραλαβής και η επιτροπή γνωμοδότησε σχετικά 
(φωτοτυπίες της ένστασης και της γνωμοδότησης,  επισυνάπτονται στο παρόν 
εισηγητικό σημείωμα ) 
 Κατόπιν των ανωτέρω, το αρμόδιο τεχνικό τμήμα του Δήμου Βέροιας, στις 
24-8-2011 υπέβαλε στο Δημοτικό Συμβούλιο σχετικό εισηγητικό σημείωμα για την 
έγκριση ή μη του πρωτοκόλλου προσωρινής και οριστικής  παραλαβής του έργου 
«Κατασκευή ταμιευτήρα και υδατοδεξαμενής για άρδευση στο Δ.Δ. Δασκίου» Α.Μ. 
199/2009 ΤΥΔΚ του πρώην Δήμου Μακεδονίδος.. Το Δημοτικό Συμβούλιο με την 
591/2011 απόφασή του ανέβαλε την συζήτηση του θέματος. 

Στις 11-1-2011 ο ανάδοχος του έργου υπέβαλε σχετικό αίτημα (φωτοτυπία 
του οποίου επισυνάπτεται στο παρόν εισηγητικό σημείωμα )με το οποίο ζητά την 
επιστροφή της εγγυητικής και πληρωμή της αποζημίωσης που απορρέει από το 
πρωτόκολλο προσωρινής και οριστικής παραλαβής.  
               Ύστερα από τα παραπάνω καλείται το Δημοτικό Συμβούλιο του διευρυμένου 
Δήμου Βέροιας λαμβάνοντας υπόψη την από 28-7-2011  ένσταση του αναδόχου και 
την γνωμοδότηση της επιτροπής παραλαβής του έργου, καθώς και το από  11-1-2011 
αίτημα του αναδόχου,  να εγκρίνει ή μη  το πρωτόκολλο  προσωρινής και οριστικής 
παραλαβής του ανωτέρω έργου, και να καθορίσει το ποσό της αποζημίωσης, για το 
τεκμαιρόμενο όφελος του αναδόχου. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Λαζαρίδης: Πρόεδρε, το θέμα αυτό εισάγεται πανομοιότυπο με αυτό που είχε 

εισαχθεί τότε στο Δ.Σ. Ριζωμάτων. Είχαν ειπωθεί διάφορα και είχε αναβληθεί 
ουσιαστικά για το λόγο αυτό, για να είναι παρών κι ο δασάρχης, να απαντήσει σε 
οποιαδήποτε ερώτηση σχετικά με το έργο. Γιατί κατηγορηθήκαμε ότι έπρεπε να 
ολοκληρώσουμε  σε ένα μήνα ένα έργο χρόνων, πέντε χρόνων ας πούμε.  
 Ευαγγελόπουλος (δασάρχης): Σας καλησπερίζω , θα αναφερθώ σε ένα θέμα το 
οποίο από το 2003 απασχόλησε την υπηρεσία, ύστερα φυσικά από αίτημα του πρώην 
δήμου Μακεδονίδος. Συγκεκριμένα τί ήθελε να κάνει ο δήμος Μακεδονίδος.  

Στο ρέμα «Γελαδαριάς», στο Δάσκιο, ήθελε να κατασκευάσει ένα χωμάτινο 
φράγμα ύψους 10 μέτρων, για να συγκεντρώνει νερά και να δουλεύει σαν 
υδατοδεξαμενή ούτως ώστε να δίνει νερά στις αγροτικές καλλιέργειες του Δασκίου. 
Από τότε η υπηρεσία μας είναι σταθερή στην άποψή της. Εκφράσαμε καταρχήν τη 
θετική μας άποψη για την κατασκευή αυτού του έργου, πλην όμως με την κατασκευή 
του, μέρος του δρόμου που υπήρχε από το 1973 κατακλυζόταν από τα νερά του 
φράγματος, πίσω από το φράγμα και δεύτερον δεν υπήρχε πρόσβαση σε υφιστάμενη 
δεξαμενή που είχε κατασκευαστεί από την υπηρεσία μας για τη δασοπυρόσβεση. 
Κατά την εκλογή της θέσης φυσικά δε ρωτήθηκε η υπηρεσία μας, ρωτήθηκε κατά το 
στάδιο της προκαταρκτικής περιβαλλοντικής εκτίμησης του έργου, τότε εξέφρασε τις 
απόψεις της.  



Μέχρι και το 2010 που υπενθυμίζαμε διαρκώς το Δήμο Μακεδονίδος να λάβει 
θέση πάνω σ’ αυτό το θέμα και να τροποποιήσει την οδό στο τελικό της σημείο, δεν 
επιτεύχθηκε κάτι τέτοιο και το 2010 πάλι έγινε ανανέωση των περιβαλλοντικών όρων 
του έργου, τέθηκε ο εξής όρος στους συγκεκριμένους. Ότι η παρούσα δίνεται με την 
προϋπόθεση πριν αρχίσουν εργασίες κατασκευής του ταμιευτήρα στο ρέμα 
Γελαδαριάς να έχει εξασφαλιστεί η απρόσκοπτη λειτουργία του τμήματος του 
δασοδρόμου Δάσκιο-Ρέμα Γελαδαριάς, τμήμα το οποίο θα κατακλυστεί από τα νερά 
του ταμιευτήρα. Η οδός θα πρέπει να παραμείνει αμετάβλητη αναφορικά με τη 
λειτουργία της και την επικοινωνία της με το δάσος καθώς αποτελεί αφενός το δρόμο 
πρόσβασης στον ταμιευτήρα και αφετέρου τη σύνδεση με το δασικό σύμπλεγμα της 
περιοχής.  

Αυτά ήθελα να πω εγώ, αυτά ισχύουν μέχρι σήμερα, παραλλαγή του δρόμου 
δεν έγινε φυσικά, γιατί είναι τέτοια τα πρανή του δρόμου που υπάρχουν, του 
υπάρχοντος δρόμου, κι οποιαδήποτε παραλλαγή να γίνει δε θα μπορέσει να κρατήσει, 
γιατί φτάνουν οι κλίσεις σε εκείνο το σημείο μέχρι και 100% του πρανούς, οπότε 
μένουμε σ’ αυτό το στάσιμο σημείο. Δηλαδή μέχρι σήμερα παρά το ότι το 2005 
δόθηκε η άδεια επέμβασης από την υπηρεσία μας με αυτή την προϋπόθεση, δηλαδή 
να υπάρχει, να μη διαταραχθεί η απρόσκοπτη λειτουργία του υπάρχοντος 
δασοδρόμου.  
 Τσαβδαρίδης: Πριν υπογραφεί η σύμβαση του δήμου Μακεδονίδος με το 
συγκεκριμένο ανάδοχο, ήταν εκπεφρασμένη η άποψη του δασαρχείου ότι δεν μπορεί 
να εκτελεστεί αυτό το έργο; Γιατί μας λέτε από το 2003 εσείς είχατε ενημερώσει ότι 
αυτό το πράγμα δεν μπορεί να γίνει. Αυτό θέλω να μου απαντήσετε. 
 Ευαγγελόπουλος: Ασφαλώς έχει ενημερωθεί και κατά το έτος 2009 και κατά 
το έτος 2010. Είναι ένας δρόμος που ανοίχτηκε από το 1973 δηλαδή και δε θέλαμε να 
έρθει σε αντίθεση με τα προγράμματα πυροπροστασίας που έχουμε και την 
προστασία εδώ της περιοχής.  
 Νεστορόπουλος: Από το εισηγητικό κ.δασάρχη προκύπτει ότι η μελέτη για το 
συγκεκριμένο έργο έγινε το 2009. Βάσει αυτής της μελέτης δημοπρατήθηκε το 
συγκεκριμένο έργο, το οποίο εντάχθηκε στο πρόγραμμα «Αλέξανδρος Μπαλτατζής» 
που άρχισε να τρέχει πανελλαδικά το έτος 2009. Επομένως ό,τι προηγήθηκε πριν το 
2009 ήταν πιστεύω διερευνητικά ή ενδεχομένως να έγινε μια αλληλογραφία μεταξύ 
των υπηρεσιών.  

Εσείς από ό,τι προκύπτει πάντα από το εισηγητικό που έχουμε στα χέρια μας, 
το πρώτο έγγραφο που κάνετε εδώ μετά το 2009, αφού πλέον έχει υπογραφεί η 
σύμβαση, κάνετε το 1902 στις 14/07/2010, τόσο προς το δήμο Μακεδονίδος ότι 
πρέπει να σταματήσει τις εργασίες, να μην ξεκινήσει δηλαδή αν δε γίνει ο 
συγκεκριμένος δασόδρομος, δε γίνει μελέτη και να αλλάξει πορεία γιατί θα 
κατακλυζόταν ένα τμήμα του από τα νερά που θα δημιουργούνταν από την 
υδατοδεξαμενή, από το φράγμα αυτό. Στη συνέχεια, το θέμα αυτό επειδή συζητήθηκε 
κι άλλες φορές κι επειδή έχει υπογραφεί η διάλυση της σύμβασης κι εδώ έχουμε 
σήμερα να παραλάβουμε ένα έργο το οποίο δεν έγινε και ζητάει ο ανάδοχος 
διαφυγόντα κέρδη και από ό,τι είπε ο πρώην δήμαρχος Μακεδονίδος που 
τοποθετήθηκε, μπορεί να μας απαντήσει εδώ ο κ.αντιδήμαρχος και είπε ότι κατέθεσε 
ή αν εσείς γνωρίζετε, μετά από τα έγγραφα αυτά και μέχρι τέλος του έτους, σας 
κατέθεσε λέει κάποιες μελέτες το δασαρχείο σας έφερε, από τα οποία δεν προκύπτει 
εδώ κάτι.  

Αυτά τα ισχυρίστηκε στο Δ.Σ. στα Ριζώματα που έγινε το καλοκαίρι, ότι εσείς 
ζητήσατε κάποιες μελέτες για την εκτροπή του δρόμου και σας κατατέθηκαν οι 
μελέτες αυτές και έκτοτε επειδή παρήλθε η τρίμηνη προθεσμία, αυτό δεν αφορά το 
σκέλος μόνο εσάς αλλά αφορά και τον αντιδήμαρχο, επειδή παρήλθε το τρίμηνο της 
προθεσμίας από την ημέρα που υπογράφηκε η σύμβαση, γι’ αυτό ο ανάδοχος ζήτησε 
τη διάλυση της σύμβασης. Εάν γνωρίζετε κάτι δηλαδή, όσον αφορά αν κατατέθηκαν 
κάποιες μελέτες από το δήμο Μακεδονίδος προς εσάς, όσον αφορά την εκτροπή του 
δρόμου, την αλλαγή της κατεύθυνσης του δρόμου.  
 Ευαγγελόπουλος: Καταρχήν, η τεχνική μελέτη που συνέταξε η ΤΥΔΚ από το 
συγκεκριμένο έργο, συντάχθηκε το 2005 κι όχι το 2009. Εγώ έχω μπροστά μου την 



τεχνική μελέτη της ΤΥΔΚ, υπογεγραμμένη δηλαδή από την ΤΥΔΚ, 2005, λοιπόν, 
είναι στο ΟΠΑΑΧ, δεν είναι στο «Μπαλτατζής».  

Δεύτερον, όσον αφορά τη μελέτη η οποία κατατέθηκε, προσπαθούσαμε να 
βρούμε μια λύση για την εκτέλεση του έργου και όπως σας είπα, το 2005 δόθηκε η 
άδεια επέμβασης αλλά με την προϋπόθεση να μην τεθεί σε λειτουργία ο υπάρχων 
δρόμος. Η μελέτη που κατατέθηκε όμως δεν μπορούσε να γίνει, γιατί όπως σας είπα 
τα πρανή του δρόμου εκεί πέρα είναι με κλίση πάνω από 100%, δηλαδή θα επιφέραμε 
κάποια περιβαλλοντική αλλοίωση στα υπάρχοντα. Αυτός ο δρόμος μόνο να ξέρετε, 
κατασκευάστηκε το 1973, εγώ ήρθα στην υπηρεσία το 1982 και μέχρι το 1988-1989 
το συντηρούσαμε από άρση καταπτώσεων. Μιλάμε για μια κακοτράχαλη περιοχή 
δηλαδή, αυτά τα προβλήματα ήταν. Αν μιλάτε για μελέτη οδοποιΐας, για να μπορεί να 
δοθεί μια λύση, ναι για οδοποιΐας κατατέθηκε.  
 Μελιόπουλος: Ευχαριστώ Πρόεδρε. Κ.Δασάρχη κάποιες έτσι μικρές 
ερωτησούλες για να μπορέσω να καταλάβω. Ο δρόμος αυτός που θα πλημμύριζε 
εφόσον λειτουργούσε ο ταμιευτήρας, είναι σημαντικός για την περιοχή, ή είναι απλά 
ένας μικρός δρόμος δασικός, το πρώτο ερώτημα.  

Πώς εκτιμάτε εσείς σα δασάρχης αν ο ταμιευτήρας εφόσον και αν 
κατασκευαζόταν, αν ήταν έργο σημαντικό είτε για άρδευση όπως γράφει εδώ πέρα, ή 
δεν ξέρω εγώ για δασοπυρόσβεση ή τέλος πάντων για την περιοχή, αν ήταν 
σημαντικό έργο, την εκτίμησή σας.  

Ένα τρίτο, ίσως μπορεί να το απαντήσατε, συγνώμη αν το κάνατε αυτό, αν 
ήταν εφικτό ο δρόμος ο υπάρχων να συμπληρωνόταν με ένα ακόμη κομμάτι το οποίο 
θα παράκαμπτε το κομμάτι το οποίο θα πλημμύριζε.  

Κι ένα τέταρτο, αν μετά τη λειτουργία του ταμιευτήρια, αν κι εφόσον γινόταν, 
αν ο δρόμος αυτός θα πλημμύριζε καθ’ όλη τη διάρκεια του χρόνου.  
 Ευαγγελόπουλος: Θα αρχίσω από το τέλος. Ασφαλώς ένα τμήμα του, γύρω 
στα 250 μέτρα περίπου θα ήταν διαρκώς κατακλυσμένο από τα νερά, γιατί το φράγμα 
θα στηνόταν στη θέση του ρέματος και θα ήταν η στέψη από άκρη σε άκρη των 
πρανών.  

Ασφαλώς όταν ανοίχτηκε αυτός ο δρόμος το 1973 από τη δασική υπηρεσία, 
εντάχθηκε σε κάποιο πρόγραμμα και τότε εξυπηρετούσε τις ανάγκες της 
δασοπροστασίας, με επίδραση στο σύνολο της περιοχής. Ασφαλώς και ήταν 
αναγκαίος, τώρα αν χρειαζόταν να γίνει αυτό το φράγμα σε εκείνη τη θέση, από 
τεχνική πλευρά θα σας απαντήσω.  

Μπορούσε να επιλεγεί θέση, μια μικροθέση κατώτερη δηλαδή, ούτως ώστε να 
μπορεί να γίνει το φράγμα και να λειτουργούσε συγχρόνως με τα υφιστάμενα έργα 
που υπάρχουν στο δήμο Δασκίου, π.χ. υπάρχει δεξαμενή παλιά, υπάρχει δεξαμενή 
που έγινε κι άλλη στον «Πλόλακα» που λέμε η οποία δεν λειτουργεί σήμερα. Με τη 
συντήρηση αυτών των έργων μπορούσε να επιτυγχάνονταν η ύδρευση και η άρδευση 
μάλλον των χωραφιών του οικισμού Δασκίου. 
 Δάσκαλος: Θα ήθελα να σας κάνω μια ερώτηση σχετικά, γιατί παραβρέθηκε 
στο Δ.Σ. των Ριζωμάτων ο πρώην δήμαρχος Μακεδονίδος, ο οποίος άφησε αιχμές για 
εμάς, ότι διαλύθηκε το έργο, διαλύθηκε η σύμβαση διότι δεν προβήκαμε στις 
απαιτούμενες ενέργειες και θέλω να πω ποιες ήταν οι απαιτούμενες ενέργειες,  διότι 
θυμάμαι χαρακτηριστικά ότι για να ωριμάσει μια τέτοια μελέτη λέει ο κ.Δάλλας, 
θέλει πέντε χρόνια, να γίνει ώριμη μια μελέτη, να μπορεί να δημοπρατηθεί. 
Εξαντλήσαμε όλα τα περιθώρια ώστε να χαράξουμε ένα δρόμο, ένα δασόδρομο ως 
εναλλακτική πρόταση για να μπορεί να κατασκευαστεί το έργο. Αυτές τις αιχμές 
θυμάμαι εν ολίγοις ότι τις άφησε ο κ.Δάλλας στο Δ.Σ. Ριζωμάτων. Πιστεύετε ότι δεν 
υπήρχε εναλλακτική γιατί διαλύθηκε η σύμβαση, πρόταση δεν υπήρχε άλλη οδός η 
οποία θα μπορούσε να χρησιμοποιηθεί ως δασόδρομος; 
 Ευαγγελόπουλος: Λοιπόν κ.Δάσκαλε, όπως είπα και προηγούμενα, για εμένα 
η εκλογή της θέσης και η επιλογή της να στηθεί αυτό το πράγμα, ασφαλώς θα 
επέφερε αλλοιώσεις στο υφιστάμενο δίκτυο, στον υφιστάμενο δασόδρομο, αν 
βαδίσουμε με αυτή τη λύση και όπως σας είπα με την κλίση που έχουμε στα πρανή τα 
οποία φτάνουν μέχρι σε σημείο να είναι και γύρω στα εξήντα, εβδομήντα μέτρα κλπ 
δε θα μπορέσουμε να στήσουμε δηλαδή δασόδρομο σε εκείνη τη θέση. Αν επιλεγόταν 



μια θέση, μικροθέση σε κατώτερο σημείο, ναι ασφαλώς και θα υπήρχε μια καλύτερη 
λύση. Για να σταθεί όμως αυτό το πράγμα σε εκείνο το σημείο έπρεπε να θυσιάσουμε 
και το δασόδρομο, να θυσιάσουμε και τη δεξαμενή από πίσω κλπ 
 Λαζαρίδης: Ναι κ.πρόεδρε προσέξτε τώρα. 35 ημέρες αφότου αναλάβαμε, 
έγινε η αίτηση για διάλυση της σύμβασης. Κατηγορηθήκαμε δηλαδή για ένα έργο 
οκτώ χρόνων σε μια εξέλιξη οκτώ χρόνων, έπρεπε εμείς να το διαχειριστούμε με τον 
καλύτερο τρόπο σε 35 ημέρες, προσέξτε να δείτε. 
 Τσαβδαρίδης: Πρόεδρε, θεωρώ ότι είναι πάρα-πάρα πολύ σημαντικό το 
συγκεκριμένο θέμα γιατί καλείται καταρχήν πρώτον ο δήμος να καταβάλει ένα ποσό 
της τάξης των 4.500,00 € και θα πρέπει να βρεθεί ποιος είναι υπεύθυνος για αυτή την 
εμπλοκή του δήμου και την ευθύνη τελικά να καταβάλει τα 4.500,00 €, που δε μας 
περισσεύουν. Το έχουμε πει εκατό χιλιάδες φορές κι εδώ δεν μπορούμε να 
πληρώσουμε τους προμηθευτές μας, δεν μπορούμε να κάνουμε κοινωνική πολιτική, 
δεν μπορούμε να κάνουμε δημόσιες σχέσεις, δεν μπορούμε να πάμε για πέντε 
χιλιάρικα στο Λούβρο και καλούμαστε τώρα να πληρώσουμε 4.500,00 € γιατί 
διαλύθηκε η σύμβαση. Δεν είναι έτσι, θα δούμε γιατί διαλύθηκε η σύμβαση, ποιανού 
είναι η ευθύνη και να αποδοθούν οι ευθύνες. Τα του Καίσαρος τω Καίσαρι, θα 
πληρώσουν όσοι είναι υπεύθυνοι και δεν είναι μόνο αυτό, ότι είναι 4.500,00 € που θα 
πρέπει να πληρώσει ο δήμος, χάθηκε κι ένα έργο, το οποίο έργο για εκείνη την 
περιοχή ήταν απολύτως απαραίτητο. Άρα έχουμε δυο κακά που έχουν συντελεστεί με 
τις όποιες αστοχίες και να πάμε να δούμε ποιες είναι οι αστοχίες.  

Μας είπε ο κ.δασάρχης ότι από το 2005, ενόψει εκτέλεσης μελέτης της 
ΤΥΔΚ, είχε καταστεί σαφές από το δασαρχείο, ότι αυτή η μελέτη δεν μπορεί να 
προχωρήσει γιατί πλήττεται ο υφιστάμενος από το έτος 1973, αν λέω κάτι λάθος 
κ.δασάρχη θέλω να παρέμβετε αυτή τη στιγμή έτσι; Γιατί τώρα το αντιμετωπίζω το 
θέμα, αν λέω κάτι λάθος να παρέμβετε για να μην φτιάχνω έναν ισχυρισμό γιατί τώρα 
προσπαθώ να φτιάξω έναν ισχυρισμό πάνω σε σωστά επιχειρήματα. Έχουμε λοιπόν 
εκπεφρασμένη άποψη του δασαρχείου ότι αυτό το πράγμα πρέπει να αλλάξει, πρέπει 
να μην πλήττεται ο υπάρχων δασόδρομος από το 1973 και πρέπει να βρεθεί μια 
εναλλακτική λύση. Το δασαρχείο είναι θετικό, αλλά θα πρέπει αυτός ο δρόμος να 
υφίσταται. Τότε υπήρχε Δήμος Μακεδονίδος. Ο Δήμος Μακεδονίδος κατά τα 
φαινόμενα γράφει στα παλιά του τα παπούτσια το έγγραφο του δασαρχείου κι 
επιθυμεί να φτιάξει ένα έργο χωρίς να έχει φροντίσει στο μεταξύ να σεβαστεί την 
παρατήρηση του δασαρχείου. Άρα κακώς υπογράφεται, λέω εγώ, μια σύμβαση με 
βάση τα δεδομένα αυτά τα συγκεκριμένα, κακώς υπογράφεται μια σύμβαση από το 
Δήμο Μακεδονίδος με τον ανάδοχο, γιατί ξέρει πολύ καλά ο Δήμος Μακεδονίδος και 
ο δήμαρχος ότι λόγω της ένστασης του δασαρχείου δεν πρόκειται ποτέ αυτό το 
πράγμα να κατασκευαστεί. Άρα δε θα προχωρήσουν οι εργασίες, άρα σε τρεις μήνες 
θα έχει δικαίωμα με βάση τη νομοθεσία των δημοσίων έργων να έρθει ο ανάδοχος 
και να πει ότι αφού δε μου επιτρέψατε με δική σας υπαιτιότητα, εγώ είχα όλη την 
καλή διάθεση να προχωρήσω, άρα 4.500,00 €. Άρα λέω ευθύνη του κ.Δάλλα, ή αν 
δεν είναι έτσι και μπορούσε να βρεθεί μια λύση, η ευθύνη της σημερινής δημοτικής 
αρχής. Το 35 ημέρες κ.Λαζαρίδη εμένα δε μου λέει τίποτα, εντάξει; Το λαϊκίστικο 
ξέρετε ποιό είναι; Να μην κάνετε τίποτα, καταλάβατε; Σε 35 ημέρες έπρεπε να 
κόψετε το κεφάλι σας. Άμα δεν μπορείτε, να φύγετε κ.Λαζαρίδη, δε θα πληρώνει ο 
δημος γιατί εσείς 35 ημέρες δεν κάνατε τίποτα, καταλάβατε; Να πληρώσετε από την 
τσέπη σας. Δε θα πληρώνει ο Δήμος της Βέροιας. 
 Πρόεδρος: Μπορείτε να διατυπώσετε τις διαφωνίες σας με χαμηλότερους 
τόνους κ.Λαζαρίδη. Κ.Τσαβδαρίδη σας παρακαλώ αυτές οι εντάσεις δεν οδηγούν 
στην αλήθεια.  
 Τσαβδαρίδης: Εμένα λέτε τώρα για εντάσεις; Σας παρακαλώ κ.πρόεδρε. Εγώ 
μιλάω, διακόπτομαι άνευ διαδικασίας. 
 Πρόεδρος: Ζητώ χαμηλά οι τόνοι. Κ.Λαζαρίδη νομίζω δεν έπρεπε να 
παρέμβετε την ώρα που εκφράζει την άποψή του, μην το ξανακάνετε. Εγώ εκφράζω 
παράκληση. Να σας πω κάτι; Δεν ενοχλεί η ένταση και το πάθος να υπερασπίζεται ο 
καθένας την άποψή του, απλώς κουράζει. Εδώ είναι ένα σώμα ζωντανό, εκφράζει 



απόψεις, όμως η ένταση λοιπόν κουράζει πρώτα από όλα εσάς και κατά συνέπεια κι 
εμάς. 
 Τσαβδαρίδης: Εγώ Πρόεδρε προτείνω να γίνει Ε.Δ.Ε. γι’ αυτό το θέμα και να 
υπάρξει επιτροπή η οποία θα κρίνει τελικά που υπάρχουν ευθύνες και να αποδοθούν 
οι ευθύνες. Το να διαλύουμε τη σύμβαση ελαφρά την καρδία γιατί τα 4.500,00€ δε θα 
βγουν από την τσέπη κανενός, αλλά θα βγουν από το δήμο της Βέροιας και χάθηκε κι 
ένα έργο, νομίζω ότι χρήζει μεγαλύτερης διερεύνησης και να καθίσει και επιτροπή 
που θα ασχοληθεί σε ποιον θα ανατεθεί εν πάση περιπτώσει η Ε.Δ.Ε. ή να μας πει, να 
ξαναφέρει το θέμα εδώ στο Δ.Σ. και να πει ότι οι 35 ημέρες ήταν ή δεν ήταν αρκετές 
για να τελειώσει το έργο, ότι υπήρξαν αστοχίες από αυτή τη δημοτική αρχή ή από την 
προηγούμενη δημοτική αρχή και ποιος είναι τελικά ο υπεύθυνος που ο δημος της 
Βέροιας καλείται να πληρώσει, ή αν φταίει και το δασαρχείο. Εγώ δεν ξέρω και να 
μας βγάλει ένα πόρισμα να μας πει τι γίνεται, για να μπορέσουν όλοι, σαφέστατο 
είναι. Αν για εσάς κ.Κούτρα είναι σαφέστατο, για εμένα  επειδή δεν είναι και θα 
ήθελα τη γνώμη του ειδικού, που θα ασχοληθεί. Κάνω μια πρόταση. 
 Πρόεδρος: Να διευκρινίσω κάτι κ.Τσαβδαρίδη, ότι πρόταση σ’ αυτή τη φάση 
δεν μπορεί να γίνει, θα γίνει προ ημερησίας στο επόμενο Δ.Σ. Πρόταση τέτοιου 
είδους δεν μπορείτε να την κάνετε σ’ αυτή τη φάση. Τώρα μπορείτε να 
καταψηφίσετε, να υπερψηφίσετε, να ψηφίσετε λευκό. 
 Λαζαρίδης: Πρόεδρε συμφωνώ με την πρόταση να γίνει επιτροπή με πρόεδρο 
τον ίδιο τον κ.Τσαβδαρίδη. 
 Πρόεδρος: Εγώ τοποθετήθηκα με βάση τον κανονισμό, σας λέω λοιπόν τα 
θέματα αυτά, οι προτάσεις, γιατί μια πρόταση εμπίπτει και πάλι θα το πω τετριμμένα 
στο άρθρο 67 παρ.7. 
 Τσαβδαρίδης: Πρόεδρε στο θέμα της καντίνας, της γνωστής καντίνας στον 
Αλιάκμονα, δεν πήραμε απόφαση όταν συζητούσαμε το θέμα, να πάει στον 
εισαγγελέα να γίνει Ε.Δ.Ε.; Το ίδιο δεν κάναμε; Εγώ δε λέω να μην ψηφίσουμε, να 
ψηφίσουμε υπέρ ή κατά της έγκρισης όπως έρχεται και λέω κι εγώ επιπλέον, κάνω 
την πρόταση να διαταχθεί γι’ αυτό το θέμα, πέρα από την ψήφιση ή μη, Ε.Δ.Ε. 
 Πρόεδρος: Εγώ σας λέω τι λέει ο κανονισμός, τι λέει ο «Καλλικράτης», έτσι; 
Εγώ οφείλω πάντοτε να υπενθυμίζω ασχέτως αν κάναμε μια παρένθεση. 
 Τσαβδαρίδης: Επειδή είναι ένα θέμα ιδιαιτέρως σοβαρό και οι απόψεις 
διίστανται, εκφράζονται διάφορες απόψεις και το είδατε και στα Ριζώματα. Ο 
κ.Δάλλας ήρθε κι υπερασπίστηκε την τακτική τη δική του. Είπε διάφορα, έριξε την 
ευθύνη στο δασαρχείο τότε. Αν θυμάστε καλά, το θυμόμαστε όλοι καλά, ήμασταν 
όλοι παρόντες. Γιατί να πλανάται η οποιαδήποτε σκιά εναντίον του οποιοδήποτε, κι 
όποιος έχει ευθύνη να έρθει να λογοδοτήσει.  
 Πρόεδρος: Καμιά αντίρρηση, συμφωνεί κι ο αντιδήμαρχος νομίζω. 
 Τσαβδαρίδης: Εγώ δε θέλω να είμαι πρόεδρος γιατί δεν έχω τις τεχνικές 
γνώσεις.  
 Λαζαρίδης: Δεν έχει σημασία αυτό, θα καθοδηγήσετε την έρευνα, θα 
στελεχωθείτε από τους καλύτερους μηχανικούς, διαλέξτε τους κι εσείς.  
 Τσαβδαρίδης: Εγώ δεν έχω πρόβλημα να είμαι και πρόεδρος και ό,τι θέλετε, 
αν νομίζετε ότι μπορώ να φέρω εις πέρας τη διαδικασία, αλλά νομίζω ότι καλό θα 
ήταν να γίνει κι αυτό. 
 Πρόεδρος: Για να μη φανεί ότι έχω τη μονομέρεια και την εμμονή στον τύπο, 
οφείλω να το κάνω αυτό, ζητώ την γνώμη του σώματος. Κάνει μια πρόταση, γίνεται 
αποδεκτή να γίνει; Επειδή συμφωνεί και ο αντιδήμαρχος ο αρμόδιος, να τη 
διατυπώσετε κ.Τσαβδαρίδη για να τη βάλουμε σε ψηφοφορία. Να πάρουμε μια 
απόφαση. 
 Τσαβδαρίδης: Να διαταχθεί για το θέμα αυτό ΕΔΕ. 
 Πρόεδρος: Ποιοί συμφωνούν με την πρόταση του κ.Τσαβδαρίδη; 
 Λαζαρίδης: Με την επιτροπή κ.πρόεδρε δε θα στελεχωθεί;  
 Πρόεδρος: Πρώτα αποφασίζουμε αν θα γίνει η Ε.Δ.Ε. κι έπειτα θα οριστεί η 
επιτροπή και ποιος θα διενεργήσει την Ε.Δ.Ε. 
 Λαζαρίδης: Πρώτα από επιτροπή για να πάνε τα στοιχεία. 



 Πρόεδρος: Δεν ξέρω η τάξη των πραγμάτων πώς είναι σ’ αυτό το ζήτημα, δεν 
το γνωρίζω, πρώτα η Ε.Δ.Ε., η Δήμαρχος ορίζει λοιπόν, έτσι δεν είναι; 
 Σοφρόνωφ: Έτσι όπως τίθεται τώρα το θέμα, αλλάζει απευθείας το θέμα το 
οποίο συζητάμε, είναι ένα άλλο θέμα, άρα πρόεδρε εκτιμώ ότι καταρχήν πρέπει να 
γίνει ψηφοφορία αν συζητάμε άλλο θέμα. Και ύστερα αν πάμε να κάνουμε άλλα.  
 Πρόεδρος: Με εγκαλείτε βάσιμα και σας λέω λοιπόν επικαλούμαι σταθερά 
την τάξη των πραγμάτων. Ο κ.Τσαβδαρίδης επικαλέστηκε κάποια προηγούμενη 
περίπτωση, μπορεί κι εκεί λοιπόν να ήτανε. 
 Τσαβδαρίδης: Πρόεδρε, εγώ είπα να τεθεί σε ψηφοφορία το θέμα έτσι όπως 
έρχεται, έγκριση ή μη, να ψηφίσουμε το θέμα αυτό έτσι όπως έρχεται, να το 
εγκρίνουμε ή να μην το εγκρίνουμε έτσι; Και ως εκ περισσού, επιπλέον μάλλον… 
 Πρόεδρος: Αν το εγκρίνουμε κ.Τσαβδαρίδη τότε τί νόημα έχει;  
 Τσαβδαρίδης: Γιατί; 
 Πρόεδρος: Αποδεχόμαστε λοιπόν όπως εισάγεται το θέμα. Είναι ασυμβίβαστο 
και να το ψηφίσουμε και να πάμε σε Ε.Δ.Ε. 
 Δάσκαλος: Επειδή ήμουν μέλος στην επιτροπή παραλαβής, εγώ μειοψήφισα, 
οι δυο υπάλληλοι υπερψήφισαν, εγώ είπα να μη δοθεί καμιά αποζημίωση στον 
ανάδοχο. Μειοψήφησα, δεν αναφέρεται πουθενά στο εισηγητικό. Το καταψήφισα. 
Έτσι λοιπόν η πρόταση η δική μου κι εγώ θα καταψηφίσω, να μην πάρει ούτε ένα 
ευρώ ο ανάδοχος, διότι δεν ξεκίνησε να κάνει τίποτα απολύτως, ούτε μετέφερε υλικά, 
ούτε έκανε τίποτα και το πρώτο πράγμα που έκανε ήταν να κάνει αίτηση στην 
υπηρεσία όπως είπε ο αντιδήμαρχος, να κάνει διάλυση σύμβασης. Θα μπορούσε να 
πει, κύριοι έχουμε άλλους τρεις μήνες, άλλους έξι μήνες, να ψάξουμε το πράγμα να 
δούμε αν υπάρχει άλλος τρόπος για να σωθεί το έργο. Έτσι λοιπόν εμείς θα τον πούμε 
έλα εδώ και πάρε αποζημίωση;  

Η πρόταση η δική μου είναι, αυτό θα ψηφίσω κιόλας γιατί αυτό ψήφισα στην 
επιτροπή, μειοψήφησα εγώ, οι υπάλληλοι ψηφίσαν να πάρει 3%, έτσι λοιπόν εγώ θα 
καταψηφίσω να μην πάρει ούτε ένα ευρώ. Στην επιτροπή παρενέβη ο Ιωάννου και με 
κακομίλησε επειδή είπα αυτά που είπα. 
 Λαζαρίδης: Ναι Πρόεδρε να πω απλά ηθικά, σαφώς έχει δίκιο ο κ. Δάσκαλος, 
τί συμβαίνει, έχει δικαίωμα έως 5% αποζημίωσης για απώλεια τεκμαιρόμενου 
οφέλους, όχι για υλικά, ούτε για ό,τι έκανε, τεκμαίρεται δηλαδή αυτό, είναι κι αυτό 
μια άποψη.  
 Πρόεδρος: Αυτό είναι άλλη ιστορία, η παραλαβή πρέπει να γίνει. Συνάδελφοι, 
θα βάλουμε μια τάξη λοιπόν σταθερή όπως οφείλουμε στη διαδικασία. Πολύ καλά 
κάνει η συναδέλφισσα η κ.Σοφρόνωφ και λέει να μπούμε σε τάξη. Πρέπει να 
ψηφίσουμε το θέμα ως έχει, στο επόμενο συμβούλιο κ.Τσαβδαρίδη ζητώ πραγματικά 
να με ακούσετε, προ ημερησίας να βάλετε το θέμα για να πάρουμε μια απόφαση. Σας 
παρακαλώ πάρα πολύ για να πάμε παρακάτω.  
 Νεστορόπουλος: Πρόεδρε από το προηγούμενο Δ.Σ. των Ριζωμάτων που 
αναβλήθηκε το θέμα κι έρχεται σήμερα, είχατε δεσμευτεί να κληθεί σήμερα κι ο 
πρώην δήμαρχος Μακεδονίδος ο κ.Δάλλας. Επικοινώνησα πριν από λίγο με τον 
κ.Δάλλα ο οποίος βρίσκεται εκτός του νομού και μου λέει ότι «δεν πήρα καμιά 
απολύτως πρόσκληση, παρά με πήραν το μεσημέρι και μου είπαν έχουμε έξι η ώρα 
συμβούλιο» και δεν προλάβαινε να έρθει, πρώτον αυτό.  

Δεύτερον, επαναλαμβάνω και πάλι, το έργο δεν είναι ενταγμένο αντιδήμαρχε 
σε κανένα ΟΠΑΑΧ, είναι ενταγμένο στο «Αλέξανδρος Μπαλτατζής». Ό,τι ακούσαμε 
περί ΟΠΑΑΧ είναι ιστορίες για προγραμματισμούς που δεν ενδιαφέρουν. Το 
συγκεκριμένο έργο είναι «Μπαλτατζής», είναι μελέτη του 2009, ό,τι αλληλογραφία 
έχει γίνει πριν το 2009 δε μας ενδιαφέρει για το συγκεκριμένο έργο, έχουμε την 
υπογραφή της σύμβασης.  
 Λαζαρίδης: Ισχυριζόμαστε κάτι άλλο ; 
 Νεστορόπουλος: Ακούστηκαν άλλα πράγματα εδώ, από εσάς δεν 
ακούστηκαν, δεν απαντήσατε εσείς, απάντησε ο δασάρχης. Μετά από το έγγραφο του 
δασαρχείου τον Ιούλιο του 2010 και το έγγραφο της ΤΥΔΚ τον Αύγουστο του 2010 
προς το Δ.Μακεδονίδος, υποβλήθηκαν δυο μελέτες προς το δασαρχείο από ό,τι με 



ενημέρωσε ο κ.Δάλλας. Τις έκανε ο κ.Σημανίκας από την ΤΕΔΚ. Αυτές οι μελέτες τι 
αφορούσαν, τι ήταν;  

Εγώ θέλω να επικεντρωθώ και να δω τι έκανε η δημοτική αρχή, κι έπειτα 
ερχόμαστε στο θέμα που προβλέπεται από το άρθρο 64, το οποίο προβλέπει ότι 
πρέπει για το τεκμαιρόμενο όφελος να αποζημιωθεί ο ανάδοχος. Δεν μπορούμε να μη 
δε σεβαστούμε το πρωτόκολλο και την απόφαση εδώ που προτείνει η επιτροπή. Και 
δηλαδή εδώ εγώ πιστεύω και πάλι, γιατί έχουμε αναφερθεί κι άλλες φορές, 
επαναλαμβάνω πρόεδρε ότι πρέπει να κληθεί ο κ.Δάλλας σε οποιαδήποτε άλλη 
συζήτηση θα γίνει στο μέλλον, να μας ενημερώσει εμπεριστατωμένα για το 
συγκεκριμένο θέμα.  

Εδώ θέλω να καυτηριάσω το ότι η σημερινή διοίκηση δεν ενδιαφέρθηκε για 
το συγκεκριμένο έργο να το τρέξει αμέσως, να μην απενταχθεί, και μάλιστα 
προέβλεψε φέτος στο φετινό προϋπολογισμό, με τον κωδικό 02.30.7326.025 ποσό 
6.000,00€ από ΣΑΤΑ κιόλας, να πληρωθεί ο συγκεκριμένος ανάδοχος για τη διάλυση 
της σύμβασης. Επίσης σε ερώτηση μου, αφού έχει απενταχθεί το συγκεκριμένο έργο, 
γιατί στον προϋπολογισμό και στο τεχνικό πρόγραμμα συμπεριλαμβάνεται και το 
ρώτησα αυτό όταν ψηφίσαμε το τεχνικό πρόγραμμα που λέει κατασκευή ταμιευτήρα 
και υδατοδεξαμενής για άρδευση στο Δ.Δ. Δασκίου κωδικός 7326.030, ποσό 
500.000,00 € «Αλέξανδρος Μπαλτατζής και μου είπαν ότι θα ξανά-υποβάλλουμε λέει 
την πρόταση γιατί το «Αλέξανδρος Μπαλτατζής» δεν έχει κλείσει ακόμη.  

Τί συμβαίνει από όλα αυτά; Δεν ενδιαφερθήκαμε δηλαδή το πρώτο διάστημα 
που αναλάβαμε, δεν είχαμε το χρόνο, δεν είχαμε τη γνώση, ήρθαν τόσα πολλά μαζί 
και δεν προλάβαμε  και θέλουμε να το επανεντάξουμε το έργο το συγκεκριμένο; Και 
θα πληρώσουμε τώρα αυτό που έχουμε στον προϋπολογισμό και στο τεχνικό 
πρόγραμμα την αποζημίωση και τη διάλυση της σύμβασης; Να κληθεί κι ο κ.Δάλλας 
να μας πει εδώ τί συμβαίνει γιατί είχατε υποχρέωση και είχατε υποσχεθεί ότι θα τον 
καλέσετε και δεν είναι σήμερα εδώ. 
 Λαζαρίδης: Βλέπω τώρα ότι ακριβώς στις 14.10΄ τηλεφώνησα στον κ.Δάλλα 
και μετά στο κ.δασάρχη. Και τους είπα και τους δυο ότι έχουμε το θέμα αυτό σήμερα, 
14.10΄, το βλέπω εδώ και δεν το αμφισβήτησε εξάλλου, δεν το αμφισβήτησε και ο 
κ..δασάρχης εδώ είναι και στη μια περίπτωση και στην άλλη. Ακριβώς, για να 
αποφύγω αυτό το πράγμα τώρα, τηλεφώνησα προσωπικά και στους δυο άντρες, 
σήμερα.  

Ένα δεύτερο, εξετάζονται ακόμα λύσεις Πρόεδρε, από την άποψη ποια, να 
έρθει πιο εδώ το φράγμα όπως προτείνει ο κ.δασάρχης, κάποια άλλη λύση του 
δρόμου; Γιατί να το αφήσουμε εξάλλου. 
 Μελιόπουλος: Κύριοι αντιδήμαρχοι, κύριοι σύμβουλοι, έχουμε ένα έργο εδώ 
το οποίο θα διαλυθεί η σύμβαση, δεν πρόκειται να γίνει από τον πρώην 
Δ.Μακεδονίδος και μια άλλη σειρά έργων και στο Δ.Βέροιας και στον ευρύτερο 
Δ.Βέροιας τέλος πάντων. Μια σειρά έργων, πχ ο δρόμος Σέλι-Άνω Σέλι, το 
κολυμβητήριο, δεν ξέρω εγώ, ίσως κι η γέφυρα Κούσιου και το αποτέλεσμα είναι ότι 
από τη μια μεριά τα έργα δε γίνονται από την άλλη πληρώνουμε.  

Εκεί που θέλω να καταλήξω ότι μάλλον δεν έχει να κάνει με καλούς ή κακούς 
δημάρχους ή αν το θέμα είναι δικαστικό ή όχι, μάλλον έχει να κάνει με την εφαρμογή 
μιας συγκεκριμένης πολιτικής, η ίδια που εφαρμοζόταν και στον πρώην 
Δ.Μακεδονίδος, η ίδια εφαρμόζεται και στον νυν Δ.Βέροιας. Άρα τι θα ωφελήσει αν 
καταλογιστούν μόνο κάποιες προσωπικές ευθύνες;  

Τώρα όσον αφορά το συγκεκριμένο έργο που θα γινόταν εκεί πάνω στο 
Δάσκιο, ήδη με μια σειρά πολιτικών από την κεντρική πολιτική έχει απαξιωθεί το 
δασαρχείο πλήρως. Ελάχιστο προσωπικό, ανεπαρκή κονδύλια, παρόλα αυτά ακόμα κι 
έτσι όπως είναι προσπαθεί να κάνει τη δουλειά του, ένας δήμος και πολλοί δήμοι δε 
λαμβάνουν υπόψη τις παρατηρήσεις. Άλλο ένα θέμα πολιτικής, τί θα ωφελήσει πάλι 
το να καταλογιστούν προσωπικές ευθύνες;  
 Κορωνάς: Πρόεδρε μετά και τις εξηγήσεις και αυτά που ανέφερε ειδικότερα ο 
αντιδήμαρχος ότι μέσα σε ένα μήνα αφότου αυτός ανέλαβε την αντιδημαρχία και 
γενικότερα πέρασε στην αρμοδιότητα του Δ.Βέροιας του διευρυμένου και η δημοτική 
ενότητα Ριζωμάτων και εφόσον ζητήθηκε στον εργολάβο ανάδοχο μια παράταση 



επειδή υπήρχε αυτή η εκκρεμότητα με το δασαρχείο, κι ο εργολάβος αρνήθηκε την 
παράταση αυτή, παρόλα αυτά κατήγγειλε τη σύμβαση, θεωρώ ότι η καταγγελία της 
σύμβασης αυτής έγινε από τον εργολάβο με τρόπο καταχρηστικό κι επομένως 
παράνομο.  

Κατά συνέπεια συμφωνώ με τον κ.Δάσκαλο ο οποίος μειοψήφισε. Δεν πρέπει 
να του δοθεί καμιά αποζημίωση του κύριου αναδόχου, επειδή η καταγγελία της 
σύμβασης ήταν καταχρηστική κατά τη γνώμη μου πάντα. Όσο μπορώ να καταλάβω 
το εισηγητικό κι από αυτά που λέχθηκαν σήμερα. Επομένως παράνομη, ας πάει στα 
δικαστήρια να βρει το δίκιο του εφόσον το έχει. Θα καταψηφίσω στο εισηγητικό 
καμιά αποζημίωση.  
 Πρόεδρος: Πριν πάμε στην ψηφοφορία να ευχαριστήσουμε τον δασάρχη, τον 
κ.Ευαγγελόπουλο, για την ανταπόκριση στην πρόσκληση, για τις διευκρινίσεις που 
έδωσε. Υπήρχε μια εικόνα μιας έντασης γιατί έτσι είναι ένα παλλόμενο πολιτικό 
σώμα, να είστε καλά, καλό βράδυ.  
 Ευαγγελόπουλος: Ευχαριστώ πρόεδρε.  
 Πρόεδρος: Ψηφίζουμε αγαπητοί συνάδελφοι. 
 Λαζαρίδης: Να δεσμευτεί και ο κ.δασάρχης ότι αν ξαναχρειαστεί θα είναι 
παρών σε άλλη έτσι συνάντηση. 
 Πρόεδρος: Νομίζω ότι η προθυμία με την οποία ανταποκρίθηκε. Λοιπόν, υπέρ 
της εισήγησης παρακαλώ, ψηφίζουμε. Δε λέει μηδενική. 
 Νεστορόπουλος: Τι λέει το εισηγητικό κ.δημαρχεύοντα; 
 Βοργιαζίδης: 4.845,76 €  
 Νεστορόπουλος: Διαφοροποιήστε από το εισηγητικό που υπογράψατε, που 
υπόγραψε ο κ.Λαζαρίδης; 
 Βοργιαζίδης: Επιτρέψτε μου λίγο να σας διαβάσω την τελευταία παράγραφο 
από τη γνωμοδότηση επιτροπής παραλαβής του έργου. Λοιπόν επειδή σύμφωνα με 
τις διατάξεις της παρ.5 του άρθρου 73 του Ν.3669/2008 το πρωτόκολλο παραλαβής 
θεωρείται πράξη της διευθύνουσας υπηρεσίας και σύμφωνα με τα άρθρα 73 και 75 
του Ν.3669/2008 η παραλαβή του έργου ολοκληρώνεται με την έγκριση του 
πρωτοκόλλου από το Δ.Σ. (προϊστάμενη αρχή), το δε ποσό της αποζημίωσης 
προτείνεται από την επιτροπή παραλαβής, πλην όμως καθορίζεται με απόφαση της 
προϊστάμενης αρχής κατά την έγκριση του πρωτοκόλλου παραλαβής. Η παρούσα 
γνωμοδότηση θα διαβιβαστεί στο Δ.Σ. για λήψη της σχετικής απόφασης. Άρα λοιπόν 
πρότεινε η επιτροπή παραλαβής το ποσό των 4.845,00€ αλλά η προϊστάμενη αρχή η 
οποία είναι το Δ.Σ. αποφασίζει λοιπόν αν αποδέχεται αυτό. Άρα λοιπόν η πρόταση 
που κατατίθεται είναι μηδενική αποζημίωση.  
 Νεστορόπουλος: Δικαιολόγηση ψήφου κ.πρόεδρε. Επειδή θα πάρουμε μια 
απόφαση η οποία από τα δικαστήρια απόφαση που θα βγει θα είναι σε βάρος του 
δήμου και θα μας επιβάλλει επιπλέον και τόκους και δικαστικά σε καμιά περίπτωση 
μα καμιά περίπτωση δε θα ψηφίσουμε σύμφωνα με την πρόταση του κ.αντιδημάρχου.  
 Μελιόπουλος: Οι δυο υπάλληλοι του δήμου, ο κ.Καλταβερίδης και η 
Θεοφυλακτίδου Σοφία ψήφισαν αυτό το ποσό των τεσσάρων χιλιάδων που έρχεται ως 
εισηγητικό. Εσείς κ.Δάσκαλε ψηφίσατε μηδέν και συντάσσεται μαζί σας ο 
κ.Βοργιαζίδης. Αυτοί που ψηφίσαν αυτό τι είναι; Εκπροσωπούν τα συμφέροντα; 
Προφανώς συμβουλεύτηκαν κάποιες διαταγές, κάποιους νόμους.  
 Δάσκαλος: Διάβασε προηγουμένως ο κ.Βοργιαζίδης. 
 Μελιόπουλος: Αν πάμε στα δικαστήρια και πληρώσει παραπάνω θα τα βάλετε 
εσείς από την τσέπη σας;  

Βοργιαζίδης: Είναι απαραίτητο να διευκρινίσουμε ορισμένα πράγματα. 
Προσωρινή και οριστική παραλαβή του έργου μπορεί να γίνει και να αποφασίσουμε 
για τη μηδενική αποζημίωση του αναδόχου, όπως μας είπε ο κ. Δάσκαλος.  

Πρόεδρος: Συμφωνείτε με την εισήγηση του αντιδημάρχου Αριστομένη 
Λαζαρίδη, όπως διαμορφώνεται από την πρόταση του κ. Δάσκαλου; 

Μέλη: Ναι.  
Αρνητική ψήφο έδωσαν έξι (6) δημοτικοί σύμβουλοι, οι Λ.Τσαβδαρίδης, 

Ε.Γουναράς, Α. Παπαδόπουλος, Α.Βεσυρόπουλος, Κ.Κοστογλίδου και 
Β.Γιαννουλάκης.  



Λευκή ψήφο έδωσαν τέσσερις (4) δημοτικοί σύμβουλοι, οι  Ι.Σοφρόνωφ, Γ. 
Μελιόπουλος, Χ.Σαββαΐδου και Χ. Κούτρας. 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 27-1-2012 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη. 
2.- Την πρόταση του δημοτικού συμβούλου Δ.Δάσκαλου.  
3.- Την υπ’ αριθ. 591/2011 απόφαση του Δ.Σ. 
4.- Τις υπ’ αριθ. 65 και 75/2009 αποφάσεις της Δημαρχιακής Επιτροπής Δ. 
Μακεδονίδος. 
5.- Την υπ’ αριθ. 199/2009 μελέτη της ΤΥΔΚ. 
6.- Το με αρ. πρωτ. 1902/14-7-2010 έγγραφο του Δασαρχείου Βέροιας. 
7.- Το με αρ. πρωτ. 6049/4-8-2010 έγγραφο της ΤΥΔΚ. 
8.- Την με αρ. πρωτ. 1371/11-1-2012 αίτηση, καθώς και την με αρ. πρωτ. 41767/28-
7-2011 ένσταση κατά του  πρωτοκόλλου προσωρινής και οριστικής παραλαβής του 
έργου «Κατασκευή ταμιευτήρα και υδατοδεξαμενής για άρδευση στο Δ.Δ. Δασκίου» 
(Α.Μ. 199/2009 ΤΥΔΚ του πρώην Δήμου Μακεδονίδος), του Κωνσταντίνου 
Ιωάννου. 
9.- Την με αρ. πρωτ. 7859/20-4-2011 απόφαση Δ/ντή Τεχνικού και Πολεοδομίας Δ. 
Βέροιας.. 
10.- Την υπ’ αριθ. 4788/7-6-2011 Απόφαση του Γενικού Γραμματέα της 
Αποκεντρωμένης Διοίκησης Μακεδονίας-Θράκης, με την οποία συστάθηκε η 
επιτροπή προσωρινής και οριστικής παραλαβής του έργου. 
11.- Το από 4-7-2011 πρωτόκολλο προσωρινής και οριστικής παραλαβής. 
12.- Ότι στον Προϋπολογισμό και στο Τεχνικό πρόγραμμα του Δήμου έτους 2011 
είναι εγγεγραμμένο το παραπάνω έργο. 
13.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
14.- Τις διατάξεις του  άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης), 
καθώς και των άρθρων 62,64,73,75 και 76 του Ν. 3669/2008. 

 
Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία  

 
Α) Εγκρίνει το από 4-7-2011 πρωτόκολλο προσωρινής και οριστικής 

παραλαβής του έργου «Κατασκευή ταμιευτήρα και υδατοδεξαμενής για άρδευση στο 
Δ.Δ. Δασκίου» (Α.Μ. 199/2009 ΤΥΔΚ του πρώην Δήμου Μακεδονίδος) με μηδενικές 
εργασίες, που ανατέθηκε στον Κωνσταντίνο Ιωάννου με τακτικό μειοδοτικό 
διαγωνισμό και συμβατική δαπάνη 264.369,74€ με ΦΠΑ. 
 Β) Εγκρίνει τον καθορισμό μηδενικής αποζημίωσης, για το τεκμαιρόμενο 
όφελος του αναδόχου. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  81 / 2012 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

…………………………………… 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Ν. Αγγέλου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Ι. Λιάτσου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου     
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου     
Π. Παυλίδης     
Τ. Χατζηαθανασίου     
Θ. Αγγελίνας     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βεσυρόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας     
Κ. Παναγιωτίδης Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  10-4-2012 
Η Δήμαρχος 

 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Α. Παπαδόπουλος 
Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 
Χ. Σαββαΐδου 

 
 
  
 


